

အိန်ထရိုဇီ

နတ်ယိုတ်လၢပုလၢအဘၣ်တၢ်မၤအၢမၤသီအီၤလၢအမၤအဝၢတၢ်အဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်တသ့ၣ်ညါတၢ်လၢနကဘၣ်
မၤအီၤဘၣ်ခါ. လံာ်တဘျီအံၤဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်ယးတၢ်ပလီၢ်တဖၣ်အပနီၣ်ဒ်သိးနကခါထီၣ်နီၣ်လၢနမၤစၢၤတၢ်
ကသ့အဂီၢ်လီၤ.

ပုလၢပယၢၤတဖၣ်,
တံၤသကိးတဖၣ်, ဒီး
ဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ်

ပုလၢပယၢၤတဖၣ်,တံၤသကိးတဖၣ် ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ်ကြးဟူးဂဲၤဒ်ကမၤအါထီၣ်တၢ်ပလီၢ်ပဒီလၢအဘၣ်ယး
တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒ်သိးကမၤစၢၤပိာ်မုာ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤအၢမၤသီအီၤဒီးပိာ်ခွါလၢအမၤအၢမၤသီတၢ်
သ့ၣ်တဖၣ်ကသ့အဂီၢ်လီၤ.

ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢပုၤတဝၢအပူၤအိၣ်ဒီးမူၤဒါလၢကမၤစၢၤဒီသဒၢသကိးတၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုာ်တဖၣ်လီၤ,နကရၢကရိ
ထီၣ်နသးလၢနပုၤတဝၢအပူၤဒ်သိးနကဆိၣ်ထွဲပိာ်မုာ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤအၢမၤသီအီၤတဖၣ်ဒီးမၤစၢၤပုၤလၢအမၤ
အၢမၤသီတၢ်တဖၣ်သ့ဝဲလီၤ.

နကဟ်ဖျါထီၣ်ဒီးမၤစၢၤပိာ်မုာ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤအၢမၤသီအီၤနးနးဒ်လဲၣ်

ပုၤဟူးဂဲၤဖံးမၤတၢ်ကရူၢ်အံၤမ့ၢ်ကရူၢ်လၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးအိၣ်ထွဲဇီၤပဒီၣ်,အိၣ်ထွဲဇီၤပိာ်မုာ်အတၢ်န့ၣ်ကျဲ
ကရၢ,ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်လၢပုၤလၢပယၢၤ,တံၤသကိး ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်ခိဖျိဝဲလီၤလၢအမ့ၢ်
တၢ်ယုသ့ၣ်ညါဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢတၢ်တြီဆၢတၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုာ် ဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လီၤ.

တၢ်မၤတၢ်ရီၤတၢ်ပၤအပၤနီၣ်တဖၣ်

နဆိမိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အခဲအၢ်တၢ်မၤအၢ်မၤသီအိၣ်ထီၣ်လၢပၤလၢနယၢၤ,တံၤသကိး နီးဟံၣ်ဖိယီဖိတကၤဂၤအ
အိၣ်ဘၣ်ဆၣ်နကဘၣ်မၤဒီးတဲအိၣ်လၢအဂ့ၢ်နဲၣ်နတသ့ၣ်ညါဘၣ်,ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နဆိမိၣ်လၢနကမၤအၢ
ထီၣ်တၢ်အိၣ်သး,မ့တမ့ၢ်နကဘၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.လၢတၢ်နၢ်ပၤဘၣ်သးတၢ်ပလီၢ်ပဒီအပၤနီၣ်တဖၣ်အံၤဒီးတၢ်သံး
တၢ်စ့ၤလၢတၢ်မၤအၢ်မၤသီပိၣ်မုၢ်တဖၣ်အဖီခိၣ်,နမၤစၢၤကသ့ၣ်လီၤ.

နမ့ထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်အပၤနီၣ်ဒ်အံၤတဖၣ်အံၤ,ကမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ နကဘၣ်စးထီၣ် ဒီသဒၢအီၤ-

အဝဲပိၣ်ခွါပၤတၢ်အိၣ်

အဝဲပိၣ်ခွါအတၢ်ကတိၤဒိၣ်စိတၢ်လၢတၢ်ကတိၤသကိးအဖီခိၣ်

အဝဲပိၣ်ခွါသမံသမိးအီၤထီၣ်ဖဲလၢအမၤတၢ်အဆၢကတီၢ်

အဝဲပိၣ်ခွါတဲလီၤအသးဒ်အမ့ၢ်ပၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒီး
မၤအသးဒ်ပၤလၢအသးဘၣ်ဖီၣ်.

အဝဲပိၣ်ခွါထုးယံၤအီၤဒီးနၢၤ.

အဝဲပိၣ်ခွါမၤအသးဒ်အပၤဘၣ်အဝဲပိၣ်မုၢ်

အဝဲပိၣ်ခွါကတိၤလဲၣ်လီၤအသးဒ်ပၤကထံၣ်အိၣ်လၢအ ဂ့ၤမ့တမ့ၢ်ပၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါ.

အဝဲပိၣ်ခွါပၤမၤအသးဒ်အလီၢ်ဒိၣ်န့ၢ်ဒီးအလုၢ်အပူၤအိၣ်
အါန့ၢ်ပၤကိးဂၤလၢဟံၣ်ပူၤ.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ကအၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအတၢ်ကမၣ်ဒီးကတိၤပူၤဖျါအဝဲပိၣ်ခွါအတၢ်ပၤသ့ၣ်ပၤသးတဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ် မ့တ
မ့ၢ်ကဲထီၣ်က့ၤပၤအ့ၢ်လီၢ်ဆိးက့တၢ်ဒီးပၤသးထီၣ်တၢ်

အဝဲပိၣ်မုၢ်တဲကတိၤတၢ်တဘျီခိဖျါအဝဲပိၣ်ခွါအိၣ်ဖဲန့ၢ်.

အဝဲပိၣ်မုၢ်အိၣ်တဆူၣ်အါထီၣ် ဒီးလဲၤမၤတၢ်တကဲ.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ဂ့ၤကျဲးစးကးဘၢအတၢ်ပူၤလီၢ်.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အတၢ်ကတိၤလၢဘၣ်မနုၤအထံၣ်လီၢ်သး ဒီးန့ၤတသ့ဘၣ်လဲၣ် , မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးအဝဲ
ဟးဆဲးန့ၤဖဲလၢအထံၣ်န့ၤလၢကျဲးခိၣ်အခါ.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ဖျါလီၤသးအုး,အိၣ်ထဲတဂၤ,ဂ့ၤအလီၢ်ခဲဒီး
ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်.

အဝဲပိၣ်မုၢ်သူအါထီၣ်ကသံၣ်မူၤဘျီ: မ့တမ့ၢ်သံးဇိၤကံဇိၤ
ဖဲလၢကကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ.

ဖဲလၢတၢ်မၤအၢ်မၤသီကဲထီၣ်လၢမုၢ်ဒီးခွါတၢ်ရှုလိာ်မုၢ်
လိာ်အဖီခိၣ်,တၢ်ဂ့ၢ်အံၤကဲထီၣ်သ့ၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢခွါဒီးခွါ,
မုၢ်ဒီးမုၢ်အတၢ်ရှုလိာ်သးအပူၤလီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ လံာ်တဘျီအံၤအပူၤတၢ်သူအီၤသ့ကိးကပၤဒဲးလီၤ.

တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်သံခွၢ်သံပှၤအပနီၣ်တဖၣ်

တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်အါထီၣ်သ့ၤခီၣ်ဖျိ-

အဝဲပိၣ်ခွါန့ၣ်လီၤဒုးပၣ်ယုၣ်အသးလၢအမါဒီးအဖိတဖၣ်
အကျါ.

အဝဲပိၣ်ခွါသူဝဲတၢ်တၢ်စုကဝဲၤတဖၣ်.

အဝဲပိၣ်ခွါလၢအပူၤကွၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤအၢမၤသီအမါဒီး
ပှၤလၢအဂၤ.

အဝဲပိၣ်ခွါတဲပျံၤအီၤလၢကမၤဆါအီၤမ့တမ့ၢ်မၤသံအီၤဖဲလၢအမ့ၢ်ပၣ်တၢ်အီၤ-အဝဲပိၣ်ခွါတဲပဲလၢယမ့ၢ်တဟံးန့ၣ်န့ၣ်
န့ၣ်ပှၤတဟံးန့ၣ်န့ၣ်တအိၣ်နီတဂၤဘၣ်.

အဝဲပိၣ်ခွါတဲပျံၤလၢကမၤဆါအဖိ,ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိမ့တမ့ၢ်
တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်တဖၣ်.

အဝဲပိၣ်ခွါတဲပျံၤလၢကမၤသံလီၤအသး.

အဝဲပိၣ်ခွါတီၢ်အီၤ,ကၢ်အကီၢ်.

အဝဲပိၣ်ခွါကလဲၤခီဖျိတၢ်အိၣ်မူအတၢ်ဆိတလဲ. (အဒိ တၢ်ဖဲတၢ်မၤ, တၢ်အိၣ်လီၤမုၢ်လီၤဖးလိၣ်သး, တၢ်သး
ဘၣ်ဖျိတဖၣ်)

အဝဲပိၣ်ခွါန့ၣ်ဝဲလၢအဝဲပိၣ်မုၢ်ထံၣ်လိၣ်သး ဒီးပှၤတဂၤဂၤ.

အဝဲပိၣ်မုၢ်မၤလီၤဖးသးမ့တမ့ၢ်ကတီၤသးလၢကစံၣ်လီၤလၢဟံၣ်ပှၤ.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ်ဒီးအ
ဖိတဖၣ်အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်မ့တမ့ၢ်တထံၣ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ယံးတၢ်စ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်.

အဝဲပိၣ်မုၢ်အိၣ်လၢတၢ်ပၤယၢ်အပူၤမ့တမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်ရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်လၢအပူၤကွၢ်.

အဝဲပိၣ်မုၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ရူလိၣ်သးဒီးပှၤလၢအဂၤတဂၤ.

အဝဲပိတ်ခွါပတ်တော်ကမည်လောအဝဲပိတ်မုန်ယှော်ပူဖျေးအသး။

အဝဲပိတ်ခွါတယုနုတ်တော်မၤစၢၤ။

အဝဲပိတ်ခွါကွါအတော်ပူတော်ဂဲၤ၊ကနုတ်အကတိၤတော်လၢလီၤတဲစိအပူၤဒီးပုၤဂၤခါ၊ဖးအတော်ပရၢဒီးလူၤပိတ်ထွဲအခံ့။

အဝဲပိတ်ခွါအိၣ် ဒီးတော်ကိတ်ခဲလၢတော်မၤအဖိခိၣ်။

အဝဲပိတ်ခွါအီကသံၣ်မူၤဘျီးမ့တမ့ၢ်အီသံးကိးမုၢ်နံၤဒဲး။

အဝဲပိတ်ခွါတပတ်ကတော်သိၣ်တော်သီ။

အဝဲပိတ်မုန်ဘၣ်ဒီးလဲၣ်တဲတဘၣ်ဘၣ်။

အဝဲပိတ်မုန်တနုၢ်ကတိၤဘၣ်လီၤတဲစိဘၣ်။

အဝဲပိတ်မုန်ကွါဆၢမဲၣ်ဒီးတၢ်ဂုၢ်ကိလၢတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါ။

အဒိ၊ အဝဲတဲအဲကလံးကျိၣ်တဘၣ်ဘၣ် တမ့ၢ်ဒီးပုၤလၢ အိၣ်ဆိးလၢကိၢ်ခဲန့ၣ်ဖိးသဲးဘၣ်၊ အိၣ်ဆိးလၢတၢ်လီၢ် စီၤစၢၤသံၣ်ဒီးပုၤဂၤ

အဝဲပိတ်မုန်အတံၤသကိးမ့တမ့ၢ်အဟံၣ်ဖိးဖိတအိၣ်နီတဂၤလၢၤဘၣ်။

တၢ်ဂုၢ်လၢတၢ်ထၢဖိၣ်ပတ်ဖျါအီၤဒီးအမ့ၢ်၊ပိတ်မုန်လၢအသးနံၣ်ၤၤၤန့ၣ်အူဖိလၢတဖၣ်၊ပိတ်မုန်လၢအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိ
ကွါဂီၤတၢ်ကိတဖၣ်၊ပုၤထူလံၤမုန်တဖၣ်ဒီးပိတ်မုန်လၢ အိၣ်ယုၣ်ဒီးပိတ်ခွါလၢတဖျါသးလၢဖိးသဲး
တၢ်ဘျါတဖၣ်မ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်ကွါဆၢမဲၣ်ဒီးတၢ်မၤအၢၤ မၤသီအအါကတၢ်န့ၣ်လီၤ။
(ကိၢ်ခဲန့ၣ်တၢ်ပတ်ဖျါ-ဟံၣ်ဖိးဖိတၢ်အုၣ်လိၣ်ဆိးကုလိၣ်သးလၢကိၢ်ခဲန့ၣ်အပူၤ၊တၢ်ပတ်ဖျါနီၣ်ဂံၢ် ၂၀၀၅)

ကျသွတ်တဖန်လၢနကကျွဲထွဲမၤစၢၤအဝဲပိတ်မုၢ်

အဝဲအံၤမုၢ်ကျဲတနီၤနီၤလၢနကမၤစၢၤဖဲလၢနထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤအၢမၤသီအတၢ်ဟ့ၣ်ပလီၤအပနီၣ်တဖန်-

- တဲတၢ်ဒီးအဝဲပိတ်မုၢ်ဘၣ်ယးတၢ်လၢနထံၣ်တဖန်ဒီးဒူးန့ၣ်ဖျါထီၣ်နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖန်.တဲအီၤလၢနန့ၣ်အီၤဒီးတၢ်အံၤတမ့ၢ်အဝဲပိတ်မုၢ်တၢ်ကမၢ်ဘၣ်.
- ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤလၢအမ့ၢ်စံၣ်လီၤလၢဟံၣ်ပူၤန့ၣ်တဘၣ်ထံၣ်လိာ်သးဒီးအဝဲတဂ့ၤ. အဝဲပိတ်မုၢ်အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢကြၢၤတၢ်ဒီးသးန့ၢ်အီၤ
- ကျွဲထွဲဖိသ့ၣ်ဖဲအဝဲယုတၢ်မၤစၢၤအခါတက့ၢ်.
- ဒူးအိၣ်အီၤလၢနဟံၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ်လၢအဂီၢ်,အဖိတဖန်အဂီၢ်,ဒီးအဆၣ်ဖိကိာ်ဖိတဖန်အဂီၢ်တက့ၢ်. အဝဲမ့ၢ်တူၢ်လိာ်နတၢ်မၤစၢၤလၢကအိၣ်လၢနဟံၣ်ပူၤန့ၣ်တဘၣ်ဒူးန့ၣ်လီၤအဝဲလၢနဟံၣ်ပူၤတဂ့ၤ.
- ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤလၢအကဘိၣ်ထီၣ်တၢ်လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖန်လၢကဟံၣ်လၢနဟံၣ်ပူၤဒ်သီးကသ့ၣ်ဖဲလိာ်ဘၣ်ဝဲအခါ
- သ့ၣ်ညါလၢနမ့ၢ်တမ့ၢ်အီၤတဂၤကိးတၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်မၤစၢၤပိတ်မုၢ်တဖန်အအိၣ်,ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်အိၣ်ကဒုအလီၢ်,မ့ၢ်တမ့ၢ်ဂီၢ်အူဝဲလီၢ်,ပၤကီၢ်သ့ၣ်တဖန်တက့ၢ်.

အဝဲပိတ်မုၢ်သမၤဘၣ်ဖူးတၢ်မၤအၢမၤသီ-

- တဲဘၣ်အီၤလၢနတဲတၢ်ဒီးအီၤသ့ၣ်ကိးဆၢကတီၢ်ဒဲးတက့ၢ်.
- တဘၣ်သးထီၣ်ဒီးထံၣ်ကမၢ်အတၢ်ဆၢတဲတၢ်လီၤသးတဂ့ၤ.အရ့ၣ်ဒိၣ်လၢနကဘၣ်န့ၢ်ပၤအီၤလၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အကပျံၤတၢ်,မ့ၢ်တမ့ၢ်တအိၣ်ကတီၢ်သးလၢကခါထီၣ်အခိၣ်ဆူညါခိၣ်ဘၣ်.
- ကျဲၤစၢၤဒူးန့ၢ်ပၤအီၤလၢဘၣ်မန့ၤအယိၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ကိာ်တဲလၢကယုတၢ်မၤစၢၤလဲၣ်.ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အဝဲကအိၣ်ဒီးတၢ်မဲၣ်ဆူးလီၤအသး.
- လဲၤဒီးအီၤဖဲအမ့ၢ်လိၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ,မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်မၤစၢၤတဖန်တက့ၢ်.
- အဖိမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါအီၤလၢနဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢအဂီၢ်ဒီးအဖိတဖန်အတၢ်ဘၣ်အဘၢဒီးတၢ်န့ၢ်ပၤအါထီၣ်တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ပၤသး.အဝဲကသ့ၣ်ညါမၤနီၣ်အါထီၣ်အတၢ်အိၣ်သးဖဲအမ့ၢ်သ့ၣ်ညါလၢအဖိတဖန်မ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘိၣ်ပူၤ.

မၤနၢၤကွံာ်တၢ်မၤယံာ်နသးလၢနကမၤစၢၤတၢ်ဂီၢ်

အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီလၢနကွံာ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်တဖၣ်အါန့ၣ်အန့ၢ်နကြၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်ဖျါလၢ-

တၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်
နတူၢ်ဘၣ် နတမ့ၢ်နတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ.

နတသ့ၣ်ညါတၢ်လၢနကဘၣ်တဲးလဲာ်ဘၣ်.

နကမၤအၢထီၣ်တၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်သ့ၣ်.

တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအလီၤတၢ်လၢနကဒုးပၣ်ယုာ်အီၤဒီး
ပၤကီၢ်ဘၣ်.

နပျံၤလၢအဝဲပိာ်ခွါအတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးကဘၣ်က့ၤနဒီးနဟံၣ်ဖိယိဖိ.

တၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်

နဆိမိၣ်လၢအဝဲပိာ်မ့ၢ်တဖၣ် ဒီးဟးလီၤခီဖျါ
အဝဲက့ၤလၢအအိၣ်ထီၣ်ဘိ.

နဘၣ်ယိၣ်လၢအဝဲပိာ်မ့ၢ်ကသးဒိၣ်သးဟ့ၤနၤ.

နတူၢ်ဘၣ် နအဝဲသ့ၣ်ဒီးပိာ်ဝဲၤလၢဂၢၤမ့ၢ်နတံၤသကိးတဖၣ်.

နနၢ်လၢအဝဲပိာ်မ့ၢ်လိာ်တၢ်မၤစၢၤန့ၣ်အဝဲပိာ်မ့ၢ်ကယုာ်တၢ်မၤစၢၤလီၤ

နဆိမိၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤမ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပနီၣ်လၢကြၢၤတၢ်ကွံာ်ထံဆိကမိၣ်အီၤတဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အိၣ်မူအတၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်သံတၢ်ပုၤ,တၢ်အုၣ်လိာ်ဆိးက့ၤလိာ်အံၤမ့ၢ်ပုၤကိးဂၤအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ
လီၤ.

တဲးဖျါထီၣ်နတၢ်ကဟုကယာ်ဒီးနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီမ့ၢ်တၢ်စးထီၣ်သးအကျဲလၢအဂ့ၤလီၤ.

နမ့ၢ်တမၤတၢ်နီတမံၤဘၣ်ဒီးကဒုးအၢထီၣ်တၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်လီၤ.

ပၤကီၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢအဟံးန့ၢ်မူဒီးကဲးဘျုးကဲးဖျါလၢတၢ်ဂ့ၢ်ကလုာ်ကလုာ်ဖိခိၣ်လီၤ.

တဲးတၢ်ဒီးအီၤထဲတဂၤ,တၢ်မ့ၢ်မၤပျံၤမၤဖုးနၤန့ၣ်ဒုးသ့ၣ်
ညါဘၣ်ပၤကီၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ပနီၣ်လၢကြၢၤတၢ်ကွံာ်ထံဆိကမိၣ်အီၤတဖၣ်

အဝဲပိာ်မ့ၢ်တဖၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအလၢအပုၤဒ်အဆၢဒီး
န့ၢ်ဘၣ်ဝဲအသိးဘၣ်.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အဝဲပိာ်မ့ၢ်ကသ့ၣ်ညါလၢနကဟုကယာ်အီၤ.

တံၤသကိးတဂၤမ့ၢ်ပုၤလၢဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအၢမၤသီအီၤဒီးအိၣ်မူလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤ.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အဝဲပိာ်မ့ၢ်အမဲာ်ကဆုးလၢကယုာ်တၢ်မၤစၢၤ

အဝဲအံၤတမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပုၤတဂၤဂၤကဘၣ်တၢ်မၤဆါအီၤဘၣ်.

ထီဘိကဟုကယာ်လီၤနသး,တဘၣ် နးဘၣ်ထွဲ
နသးဒီးတၢ်အ့ၣ်လိာ်ဆိးက့လိာ်တဂ့ၤ,နးသ့ၣ်ညါ
ပၤကီၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အရှ့ဒိၣ်တက့ၢ်.ပုၤကိးဂၤဒဲးဒီးသဒၢတၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုၢ်တဖၣ်သ့ဝဲလီၤ.

တၢ်စ့ၢ်တၢ်ကျိၤ

လၢအဘၣ်ယးတၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုၢ်တၢ်ဆဲးကျိးကွီၢ်မုၢ်သ့လၢနီၣ်
ဂံၢ်-၁၈၆၆-၈၆၃-၀၅၁၁ဆဲးကျိးသ့ကိးဆၢက တီၢ်ဒီးဒီး လၢပုၤန့ၢ်
တဟူတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဆဲးကျိးသ့ခီဖျိ ၁၈၆၆-၈၆၃-၇၈၆၈.တၢ်ဆဲး
ကျိးနီၣ်ဂံၢ်လၢ တၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုၢ် လၢအိၤထ့ၣ်ရံၣ်အပူၤအဂီၢ်လီၤ.
ဝဲၤကျိၤအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်လိာ်ပသး လၢတၢ်တပာ်ဖျါတဂၤဒီးတဂၤအ
မံၤဘၣ်ဒီးကရၢအံၤအပူၤကျိးထံတၢ်အကျိၤအိၣ်ဝဲၤ၅၄ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢလီၤတဲစိတဖၣ်အံၤမၤစၢၤန့ၢ်လၢတၢ်မၤစၢၤသ့လၢပိာ်
မုၢ်လၢတၢ်မၤအၢမၤသီအိၤတဖၣ်ဒီးပိာ်ခွါလၢအမၤအၢမၤသီ
တၢ်တဖၣ်သ့ဝဲလီၤ .အဝဲသ့ၣ်ကတဲသကိးတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ယးတၢ်မၤ
အၢမၤသီအပနီၣ်လၢနထံၣ်ဘၣ်အိၤတဖၣ်ဒီးဟ့ၣ်န့ၢ်တၢ်
ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဘၣ်ယးကျဲလၢနကမၤစၢၤတၢ်ဂီၢ်လီၤ.

လၢတၢ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ကမၤစၢၤပိာ်မုၢ်လၢတၢ်မၤအၢ
မၤသီအိၤတဖၣ်အဂီၢ်နကကွၢ်ဘၣ်ဝဲ-
www.awhl.org ဒီးအရၢမ့ၢ်ဒိၣ်တခီနကိးဘၣ်ပၤကီၢ်တဖၣ်တက့ၢ်.

ပုၤအိၣ်လၢအိၤထ့ၣ်ရံၣ်အပူၤတဖၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲဒ်သိးလၢတၢ်မၤစၢၤလီၤ
တၢ်မၤအၢမၤသီပိာ်မုၢ်န့ၢ်မ့ၢ်နီၢ်တဂၤအတၢ်ပံးန့ၢ်မူၤလၢကဘၣ်မၤဝဲ
န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤနီၣ်မၤပၤန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အိၣ်ထံၣ်တပတီၢ်လီၤ.ပလီၢ်သးလၢတၢ်
ပလီၢ်အပနီၣ် တဖၣ်တက့ၢ်.တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢဆူညါ
ခိအဂီၢ်နကကွၢ်အါထီၣ်ဘၣ်ဝဲ-
www.neighboursfriendsandfamilies.on.ca